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نفت فروخته مي ش�ود اما پولي نمي آيد، اين 
ترجيع بند هم�كاري ف�را وزارتي اس�ت كه 
وزارت نف�ت محموله مي فروش�د ولي پولش 
نمي آيد؛ ش�بيه چي�زي كه دولت قب�ل با آن 
دس�ت و پنجه نرم كرد ولي پول�ش مي آمد. 
به گ��زارش »ج��وان«، تازه ترين ارقام منتش��ر 
شده نش��ان مي دهد بخش عمده اي از پول نفت 
ايران به كش��ور وارد نشده و مشخص نيست چه 
اتفاقي براي آن افتاده است، وزارت نفت خود را 
مسئول اين كار نمي داند و آدرس بانك مركزي 
را زيرنويس اين مشكل مي  كند. محسن قمصري 
مدير امور بين الملل ش��ركت ملي نفت ايران در 
پاسخ به اين پرسش كه پول محموله هاي نفتي 
ايران كجاست، مي گويد: وظيفه وصول و دريافت 
پول حاصل از فروش نفت برعهده بانك مركزي 
است و مديريت امور بين الملل شركت ملي نفت 
تنها وظيفه صادرات نفت خ��ام را برعهده دارد. 
بانك مركزي از طرف دولت و خزانه داري كشور 

مسئول دريافت وجوه فروش نفت است. 
اين در شرايطي است كه وي پيشتر گفته بود پول 
نفت ايران در سررس��يد آن به حس��اب هاي بانك 
مركزي واريز مي ش��ود. وزير نفت هم ترجيح داده 
است در اين باره سكوت كند كه دليل وصول نشدن 
طلب هاب نفتي حاصل ش��ده در يك س��ال اخير 
چيست. بر اس��اس اين گزارش با توجه به فروش 
روزانه ۲ ميليون و ۴۵۰ هزار بش��كه نفت خام در 
دو ماهه ابتدايي امس��ال تنها 3۰7 ميليارد تومان 
به حساب خزانه كشور واريز شده است در حالي كه 
اين رقم بايد بين 1۵ تا 17 هزار ميليارد تومان باشد، 
يعني كمتر از ۲درصد پول نفت ايران وارد كش��ور 

شده است و خبر دقيقي از مابقي اين پول نيست. 
رئيس جمهور طي دو ماه گذشته همواره از تأثير 
مثبت برجام در فروش نفت و بازگشت ايران به 
ظرفيت سابق خود گفته و آن را مهم ترين ويژگي 
برجام دانسته است در حالي كه فروش نفت بدون 
پول كار چندان سختي نيست و در دوران تحريم 

هم امكان اينگونه اقدامات وجود داشت. 
در دوران تحري��م مش��كل فروش نف��ت وجود 
نداش��ت و چالش اصلي نقد كردن پول بود، لذا 
از راهكاره��اي مختلفي براي انتق��ال پول نفت 
به كشور استفاده ش��د. با همين روش ها بود كه 
18۰ ميليارد دلار به كشور وارد شد كه سهم امور 
بين الملل 8۰ ميليارد دلار و س��هم شركت نيكو 
1۰۰ ميليارد دلار بود. هرچند درصدهايي از اين 
پول براي جابه جايي تخصيص داده مي شد ولي 
با توجه به وضعيت بحراني كشور، به هر طريقي 
كه شد پول نفت به كشور انتقال يافت اما دولت 
يازدهم بدون توجه به اين ش��رايط، پول نفت را 
ماه ها در حساب هاي ش��ركت هاي خارجي قرار 

داده است. 
   مقايسه هزينه فايده

دولت يازدهم ك��ه روي كار آمد تم��ام راه هاي 
انتقال پول در دولت گذشته را بست به اميد آنكه 
با توافق هسته اي مشكلات بانكي برطرف شده 

و مشكلات ش��ديد انتقال پول برطرف مي شود. 
با گذش��ت بيش از ش��ش ماه از تصويب برجام 
اما بانك هاي اروپايي همچنان نگران هس��تند و 
ترجيح مي دهند مراودات مالي خود با ايران را در 

سطح نزديك به صفر نگه دارند. 
اي��ن مش��كل ح��الا در نقد ش��دن پ��ول نفت 
خودنمايي مي كند و پول ه��اي نفتي كه بايد در 
خزانه جمهوري اس��لامي ايران باشد در دست 
خريداران نفت است و اگر به ايران منتقل شود، 
بدون هيچ س��ودي منتقل مي ش��ود. در دولت 
گذشته براي انتقال پول محموله ها از روش هاي 
غيررسمي استفاده مي شد كه معمولاً بين ۲ تا ۵ 
درصد متغير بود، به عنوان مثال براي جابه جايي 
۴۰۰ ميليون دلار از پول نفت ايران بين 8 تا 16 
ميليون دلار هزينه ب��راي انتقال پول صرف و در 
عرض مدت كوتاهي پول نفت به داخل ارس��ال 
مي شد اما هم اكنون در خوشبينانه ترين حالت 
پول نفت بين شش تا 9 ماه قابل دسترس نيست 
و دولت علاقه اي به گرفتن حق كشور در كمترين 

زمان ندارد. 
اگر اي��ن حجم از پ��ول فقط دو ماه در حس��اب 
بانك هاي داخلي س��پرده گذاري ش��ود، هزينه 
انتقال به خودي خود تأمين مي شود و دولت از اين 
بابت ضرر نمي كند چراكه اصل ضرر آنجاست كه 
پول نفت بدون هيچ سودي بعد از 9 ماه به كشور 
باز مي گردد. با اين وجود وزارت نفت سعي ندارد 
از طرق مختلف نسبت به بازگشت پول اقدام كند 
در حالي كه به راحتي مي تواند قراردادهاي فروش 
نفت را طوري منعقد كند كه اين مشكل تا حدود 

زيادي برطرف شود. 
فروش نفت بدون اخذ پول افتخار بزرگي نيست 
كه دول��ت روي آن اصرار دارد ول��و آنكه يورش 
بشكه هاي نفتي ايران به بازارهاي نفتي اقدامي 
منطقي است ولي وزارت نفت مي تواند به راحتي 
اين مش��كل را رفع كن��د. بي تفاوت��ي دولت در 
برگرداندن پول نفت تا چن��د روز پيش مغفول 
مانده ب��ود ولي با انتش��ار گزارش هاي رس��مي 
در اين باره ثابت ش��د دولت همچنان رويه س��ه 
سال گذشته خود را در پي گرفته است و در اين 
ميان، خريداران نفت ايران با پولي كه متعلق به 

ايراني هاست به گذر ايام مشغولند. 
آيا دولت در اين باره شفاف سازي خواهد كرد؟

حاكميت انگليسي در قلب تهران! 
 قرار است طي روزهاي آينده، انگليسي ها همايشي در تهران با حضور وزير 
و مديران ارشد وزارت ارتباطات برگزار كنند كه قوانين عجيبي در آن حاكم 
اس��ت و در واقع كاردار انگليس با اين كار توانسته است تحريم ها را براي 
اولين بار بعد از برجام و در داخل مرزهاي ايران اجرا كند وحاكميت سياسي 
را به سخره بگيرد! موضوعی كه اگر واكنش مسئولان را در لغو بی درنگ اين 
همايش يا اصلاح آن به دنبال نداشته باشد، با واكنش مردم و افكار عمومی 
مواجه خواهد شد.  با اين همايش انگليس��ی، بی شك تحريم ها به  درون 
مرزهاي ايران رس��وخ كرده و لابد اجراي »موافقتنامه با FATF، اتحاديه 
بين المللي مبارزه با پولشويي« قرار است حلقه تكميلي اين موضوع باشد!
درحالي كه كش��ورهاي اروپايي و غربي به تعهدات خ��ود در برجام عمل 
نمي كنند، به نظر مي رس��د شركت ها و كش��ورهاي خارجي دست به كار 
شدند تا ماهي خود را به صورت يك طرفه از رودخانه برجام بگيرند. در اين 
جهت تهران ميزبان همايشي با حضور وزير ارتباطات و مديران ارشد اين 

وزارتخانه است كه انگليسي ها مديريت برگزاري آن را بر عهده دارند. 
اين همايش »ايران كانك��ت ۲۰16« نام دارد كه گفته مي ش��ود كاردار 
انگليس هماهنگي هاي اجرايي برگزاري آن را برعهده دارد و قرار اس��ت 
هتل اسپيناس پالاس تهران در روزهاي 16 و 17 شهريورماه ميزبان اين 

سمينار ارتباطاتي باشد. 
نكات جالب توجه��ي كه در اين همايش انگليس��ي مورد تعجب اس��ت 
برگزاري اين همايش با توجه به قوانين و اعمال تحريم هاي غربي در فضاي 

پساتحريم در قلب ايران يعني تهران است. 
    اجراي تحريم در قلب ايران 

در سطري از اطلاعيه س��ايت اين همايش آمده اس��ت كه »علاوه بر 
ضوابط شركت برگزار كننده اين همايش شرايط الحاقي بر اين سمينار 
حاكم است. شركت در Euromoney براي افراد حقيقي و حقوقي 
كه برابر مقررات بين المللي اتحاديه اروپا و دولت انگلستان در ليست 
تحريم قرار دارند به هيچ وجه مجاز نيس��ت و اين شركت مجاز است 

امكان شركت افراد را بر اساس اين ضوابط بررسي نمايد.«
 به عبارت ديگر اين كار، به معني اج��راي تحريم ها براي اولين بار در 
قلب ايران است؛ اقدامي كه پيش بيني مي شد با اجراي FATF توسط 

بانك ها اجرايي شود و انتقادهاي بسياري را هم درپي داشت. 
با اين اوصاف بسياري از مس��ئولان ايراني كه به بهانه هاي مختلف از 
سوي امريكا و كشورهاي غربي در ليست تحريم قرار گرفته اند اجازه 
حضور در اين سمينار را در كشور خودشان ندارند و دولت در واقع به 
س��فارت انگليس اجازه داده تحريم هاي اروپايي را در تهران اجرايي 

كند. 
خبرگزاري ميزان به نقل از مش��رق در اين باره نوش��ته است: هزينه 
حضور مهماناني كه براس��اس اعلاميه مذكور فرص��ت اقتصادي اين 
سمينار خوانده شده است، بر اساس پوند، يعني پول رايج انگليس از 
داوطلبان ش��ركت در اين همايش اخذ مي شود كه به پول كشورمان 

معادل 6 ميليون تومان براي هر نفر مي باشد. 
ميزباني مشترك اين همايش را شركت Capacity Media، وزارت 
فناوري اطلاعات و ارتباطات ايران و ش��ركت ارتباطات زيرساخت بر 
عهده دارند و نام نيكولاس هاپتون، كاردار انگلستان در ايران در كنار 
اسامي محمود واعظي، وزير ارتباطات و محمد جواد آذري جهرمي، 
مدير عامل ش��ركت ارتباطات زيرس��اخت ايران به عنوان سخنرانان 
همايش ذكر شده است و در اطلاعيه فارس��ي آن بدون ذكر نام آمده 

است كه يكي از سفراي خارجي سخنران اين همايش است. 
موضوعاتي كه قرار است در اين همايش پوشش داده شود شامل موارد 
جالب توجهي نظير »چگونه وارد بازار ايران ش��ويم« ، »چگونه نظام 
تحريم هاي باقي مانده را نقض نكنيم« و »  اطلاع��ات تا چه حد قابل 

دسترسي است و چگونه كسب و كارها را مي يابيد« است. 
به نظر مي رس��د اين همايش با هدف زيرساخت س��ازي تحت عنوان 
مدرن س��ازي فناوري ارتباطات در ايران برگزار مي ش��ود كه همين 
موضوع بسياري از سؤالات مهم را در حوزه اطلاعاتي به وجود مي آورد 

كه پاسخ صحيح به آنها بسيار مهم و حياتي است. 
   لغو 

در اين ميان خبرگزاري خانه ملت  در گفت وگو با نمايندگان واكنش 
تند مجلس به تحقير انگليسي ها را منعكس كرد. 

نمايندگان مجلس ش��وراي اس��لامي در گفت وگوهايي كه با »خانه 
ملت« داشتند نس��بت به برگزاري اين همايش واكنش نشان دادند و 
با بيان اينكه پذيرفتن برگزاري اين همايش در خاك ايران، به معناي 
پذيرش ظلم و تحريم هاي اروپاست، خواستار لغو هرچه سريع تر اين 
همايش يا حذف ش��رط عدم ورود افراد حاضر در ليست تحريم هاي 

اروپايي شدند. 
علاءالدي��ن بروج��ردي دراين باره گف��ت: مجموع��ه تبليغاتي براي 
برگزاري همايش ايران كانكت ۲۰16  در نظر گرفته ش��ده كه در آن 
اجازه ورود به افراد حقيقي و حقوقي كه در ليست تحريم ها قرار دارند 
داده نمي ش��ود كه برگزاري چنين همايش��ي در پايتخت جمهوري 
اسلامي ايران پذيرفتن ظلم است، به ويژه آنكه يك طرف اين همايش 
انگليس است و سياست هاي خصمانه اين كشور عليه ملت ما در تمام 

سال هاي پس از پيروزي انقلاب اسلامي بسيار روشن و واضح است. 
رئيس كميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي مجلس در پايان 
تأكيد كرد: ضروري است قبل از اينكه مجلس ناگزير به واكنش هاي 
لازم براي جلوگيري از برگزاري چنين همايشي در تهران شود، وزير 

ارتباطات اين اجلاس را لغو كند. 
   فاجعه 

سيدحسين نقوي حسيني، ديگر نماينده مجلس نيز گفت: مقام معظم 
رهبري فرمودند ما توافق برجام را انجام داديم كه تحريم ها لغو شود و 
حداقل انتظار اين است كه محدوديت هاي تحريمي برداشته شود اما 
به طور ناگهاني شنيده مي شود كه قرار است در تهران همايشي برگزار 

شود كه در آن همايش تحريم ها به رسميت شناخته مي شود. 
نماينده مردم ورامين بر همين اس��اس تصريح كرد: اگر اين همايش در 
انگلستان و فرانسه برگزار و اعلام مي ش��د كساني كه در ليست تحريم ها 
هس��تند نمي توانند ش��ركت كنند گله مندي نمي كرديم البته جاي گله 
داشت چون وقتي توافق برجام صورت گرفته بايد زيرساخت هاي تحريم 

برداشته شود. 
    پذيرايي از تحريم در تهران 

محمد جواد جمالي نوبندگاني نيز با انتق��اد از اين رويه وزارت ارتباطات و 
دولت تأكيد كرد: دولت تحت هيچ شرايطي حق ندارد عزت اين كشور و 

ملت ايران را فداي برگزاري يك همايش كند. 
وي خاطرنشان كرد: اگر اين همايش با اين شرايط برگزار شود، بدون شك 

وزير ارتباطات و دولت بايد در برابر نمايندگان ملت پاسخگو باشند
    توهين بزرگ 

همچنين محمدجواد ابطحي گفت: اين مس��ئله ي��ك توهين بزرگ به 
كشورمان است.  نماينده مردم خميني ش��هر در مجلس شوراي اسلامي 
ادامه داد: يكي از ابزارهاي كش��ورهاي اس��تعماري براي فشار و استعمار 
ديگر كشورها، موضوع ارتباطات است و سياس��تمداران غربي همواره بر 
اين موضوع تأكيد كرده اند كه بايد شاهرگ ارتباطي و اطلاعاتي دنيا را در 
دست بگيريم و انگلستان در اين مسير پيشگام و پيش رو بوده است و آنها 
به دنبال آن هستند كه بدون بروز جنگ و درگيري نظامي، ديگر كشورها 
را تسخير كنند.  وي با بيان اينكه مفاد همايش »ايران كانكت ۲۰16« و 
ممانعت متوليان اين مراسم از حضور برخي افراد در ليست تحريم، نمونه 
وادادگي سياسي از سوي برخي از مسئولان است، افزود: به طور حتم ما 
بايد بر اساس اصول قانون اساسي، فرمايشات امام خميني)ره( و تأكيدات 
رهبر معظم انقلاب عمل كنيم، اما امروز كاملًا امور حاكميتي را داريم در 

اختيار دشمنان قرار مي دهيم.

فقط 2 درصد از پول صادرات نفت به حساب ايران واريز شده است
دولت حاضر است پول نفت 9 ماه به ايران نيايد تا در صادرات نفت ركوردشكني كند

صادرات نفت مجاني، دستاورد بزرگ برجام!

مهران ابراهيميان 

سخنگوي ستاد مركزي مبارزه با قاچاق كالا و 
ارز گفت: از آنجا كه امكان صدور اتومبيل هاي 
لوك�س قاچ�اق وارد ش�ده به كش�ور وجود 
نداش�ت س�ازمان جمع آوري اموال تمليكي 
تصميم گرف�ت تا اي�ن خودروه�ا تبديل به 
آهن قراضه ش�ود و س�تاد مبارزه ب�ا قاچاق 
كالا و ارز هم از اين تصمي�م حمايت مي كند. 
قاسم خورشيدي سخنگوي ستاد مركزي مبارزه با 
قاچاق كالا و ارز در گفت وگو با فارس بيان داشت: 
قانونگذار به سازمان جمع آوري املاك تمليكي 
اين اختيار را داده تا آن دسته از كالاهاي قاچاقي 
را كه جنبه تجاري دارد و مي توان آنها را صادر كرد 

در صورتي كه خريدار يا خريداراني وجود داشته 
باشد، صادر كند. سخنگوي ستاد مركزي مبارزه 
با قاچاق كالا و ارز با تأكي��د بر اينكه در مورد اين 
13 خودروي لوكس امكان صادرات وجود ندارد، 
گفت: هزينه صادرات اي��ن خودروها به مراتب از 
قيمت اين كالا در خارج از ايران بيشتر است، لذا 
صادرات براي خريداران مقرون به صرفه نيست و 
در ضمن خريداري هم براي آن پيدا نشده است. 
وي بيان داشت: بنابراين تصميم سازان سازمان 
جمع آوري اموال تمليكي به اين نتيجه رسيدند تا 
اين خودروها را تبديل به آهن قراضه كنند و آهن 

قراضه آن را به فروش برسانند.
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يك ميلي�ون و 600 ه�زار واحد مس�كوني 
خال�ي، خانه ه�اي گران قيمت�ي هس�تند 
ك�ه ب�راي س�فته بازي س�اخته ش�ده اند.

حامد مظاهريان معاون وزير راه و شهرسازي با 
بيان مطلب فوق گفت: طبق آمار س��ال 139۰، 
يك ميليون و 6۰۰ هزار خانه خالي داريم )يك 
ميليون و ۲۰۰ هزار واحد مسكوني در محدوده 
شهري و ۴۰۰ هزار واحد مسكوني در محدوده 
روستايي( كه اين ميزان كمبود مسكن را براي 
افراد نيازمند به واحد مسكوني تأمين نمي كند 
و اينها واحدهاي خالي گران قيمتي هستند كه 
براي سفته بازي ايجاد شده اند. بدين معنا، عملًا 

نتوانس��ته ايم براي م��ازاد جمعيت��ي نيازمند و 
متقاضي مسكن، مسكن تهيه كنيم. مظاهريان با 
اشاره به اينكه سهم 33 درصدي مسكن از هزينه 
خانوار بسيار بالاست و اين رقم براي دهك هاي 
پايين بيش��تر مي شود، گفت: س��هم مسكن از 
هزينه خانوار ك��ه 33 درصد اس��ت رقم خوبي 
نيست. همچنين سهم زمين از هزينه توليد كه 
۵۵ درصد است رقم مناسبي نيست. همين كه در 
شهرها شاهد هستيم به صاحبان زمين سهم هاي 
مختلف 6۰، ۵۰، ۴۰ درصد پيشنهاد داده مي شود 
نشان مي دهد سهم زمين در سرمايه گذاري اين 

بخش سهم بالايي است.

  گزیده

اعطاي 1500 ميليارد تومان تسهيلات
 به 1300 واحد توليدي  

معاون وزير صنعت شماره گذاري خودروهاي قاچاق را منتفي دانست و 
گفت: از نظر وزارت صنعت، شماره گذاري خودروهاي قاچاق غيرممكن 
است و اين وزارتخانه ضوابطي را تعيين و براساس آن با نمايندگي هاي 
غيرمجاز و واردكنندگان متخلف برخ�ورد لازم را انجام خواهد داد. 
وزارت صنعت درحالي از منتفي بودن ش��ماره گذاري خودروهاي قاچاق 
صحبت مي كند كه دو خودرو از 13 خودروي قاچاقي كه قرار است اين هفته 
امحا شوند، شماره گذاري شده بودند. معاون صنايع وزارت صنعت در جمع 
خبرنگاران درخصوص تدابير وزارت صنعت براي مديريت واردات خودرو 
و مبارزه با قاچاق خودرو گفت: براساس استانداردها و ضوابط تعيين شده 
خودرويي نمي تواند بدون تأييد نيروي انتظامي مجوز شماره گيري دريافت 
كند، به همين واسطه ش��ماره گذاري خودروهاي قاچاق منتفي است. در 
مورد واردات خودرو نيز بايد بگويم وزارت صنعت ضوابطي را تعيين می كند 
و براساس آن با نمايندگي هاي غيرمجاز و واردكنندگان متخلف برخورد 

لازم را انجام خواهد داد. 
محسن صالحي نيا گفت: در حال حاضر هزار و 3۰۰ واحد توليدي توانسته اند 
تسهيلات جديد دولت را دريافت كنند و به اين واحدها هزار و ۵۰۰ ميليارد 
تومان تسهيلات داده شده است. معاون صنايع وزارت صنعت تصريح كرد: 
اين وزارتخانه براي رونق توليد برنامه هاي مختلفي را براي صنايع تعريف كرده 
و به عنوان نمونه يك سامانه در تمامي كارگروه هاي استان قرار داشته و در آن 
اطلاعات واحدهاي توليدي نيازمند درج مي شود، هم اكنون 1۵ هزار واحد 
توليدي براي درخواست تسهيلات به بانك معرفي شده است كه از ميان آنها 

6۰ درصد صنعتي و ۴۰ درصد به بخش كشاورزي اختصاص دارند. 
صالحي نيا با اشاره به اينكه براي حمايت از توليد داخل ممنوعيت واردات 87۰ 
رديف تعرفه اي تاكنون تعيين شده است، گفت: واردات اين كالاها به هيچ عنوان 
مشكلي را ايجاد نمي كند. در كنار اين موضوع مي خواهيم براي رونق توليد و 
حمايت از كالاهاي داخلي به لحاظ كيفيت و قيمت نيز اقدامات لازم را انجام 
دهيم تا فروش اين كالاها در سطح داخلي افزايش پيدا كند. وي در خصوص 
تأمين مواد اوليه موردنياز واحدهاي توليدي نيز گفت: براي رفع اين مشكل نيز 
هزار و 7۰۰ رديف تعرفه اي تعريف شده كه ارز مبادله اي آنها محدود شود تا با 
اين تصميم بتوانيم امكان رقابت را در سطح بازار به وجود آوريم و توليدكننده 
داخلي بهتر بتواند مواد اوليه موردنياز خود را تأمين كند.  صالحي نيا درخصوص 
اينكه گفته مي شود قيمت خودروهاي پژو جديد 8۰ درصد بالاي قيمت هاي 
بين المللي اس��ت، گفت: اين موضوع اصلًا امكانپذير نيست كه قيمت يك 
محصول در داخل كشور گران تر از سطح بين المللي باشد. قرار است 3۰ درصد 
از محصولات جديد پژو صادر شود. قيمت  اين خودروها مطابق دستورالعمل ها 

تعيين و مغايرتي با قيمت بين المللي آن ندارد. 

شركت  دولتی پاكسان به ابهامات پاسخ دهد    
واگ�ذاري پروژه ه�اي پيمان�كاري ب�دون برگ�زاري مناقص�ه، 
هزينه ه�اي ميلي�اردي تبليغات�ي و چ�اپ كت�اب در م�دح و 
منقبت مدي�ر از بودجه يك ش�ركت بورس�ي كه عمده س�هام آن 
متعل�ق ب�ه بان�ك دولت�ي مل�ي اس�ت، خبرس�از ش�ده اس�ت. 
به گزارش س��ايت توفان نيوز، شركت پاكسان )س��هامي عام( كه عمده 
سهامش با واسطه متعلق به بانك دولتي ملي است، نوسازي سردر ورودي 
شركت پاكسان را بدون برگزاري مناقصه به مبلغ ۵۰۰ ميليون تومان به 
پيمانكاري خاص ارائه داده است و همچنين غذاي بيش از هزار نفركارگر 
و كارمند را نيز بدون برگزاري مناقصه با ۴۰ درصد گران تر از مبلغ قرارداد 
گذشته به پيمانكاري خاص ارائه داده و عده اي از كارمندان با سابقه نيز 
بدون هيچ دليل قانوني بركنار و از ش��ركت سيمان كرمان )محل سابق 

فعاليت مديرفعلي پاكسان( افرادي جايگزين شده اند. 
از سوي ديگر ش��ركت مذكور در ماه رمضان س��ال 9۵ از محل دسترنج 
كارگران و بودجه بيت المال قرارداد ميلياردي را با صدا و س��يما منعقد 
مي كند تا محصولات پاكسان در برنامه ماه عس��ل تبليغ شود و علاوه بر 
آن در مدت يك ماه به هر يك از 1۰ ميهم��ان روزانه اين برنامه تعدادي 
سكه بهار آزادي به حساب پاكس��ان پرداخت مي شود. همچنين در اين 
شركت گويا چندي پيش به شكل تبعيض آميزي تعداد قابل ملاحظه اي از 
كارگران پيمانكاري گويا به قراردادي تبديل مي شوند كه علاوه بر هزينه 
۵ ميليارد توماني اين رخداد، س��اير كارگران پيمانكاري در اعتراض به 
اين اقدام تبعيض آميز دست به تظاهرات مي زنند. از سوي ديگر شركت 
پاكسان اخيراً كتاب گران قيمتي را در مدح مديريت مديرعامل شركت 
با عنوان »فراتر از مديريت« در چند هزار جلد به قيمت هر جلد 3۰ هزار 
تومان به چاپ رسانده است كه جا دارد هزينه هاي تهيه و چاپ اين كتاب 

شفاف سازي شود. 
   بانك ملی و رسانه ملی شفاف سازی كنند 

با توجه به اينكه سهامدار عمده شركت پاكسان بانك دولتي ملي است، 
جا دارد مديرعامل بانك دولتي ملي در مورد مواردي كه در گزارش فوق 
مطرح شده است به افكار عمومي توضيح دهد و بگويد آيا هزينه هايي كه 
تحت عنوان هزينه هايي در شركت بورسي و دولتي فوق انجام گرفته مسير 
قانوني خود را طي كرده و به صلاح سهامدار عمده و خرد بوده است يا خير. 
از سوي ديگر از صدا و سيما تقاضا مي شود در مورد موارد مطرح شده در 
گزارش فوق به مردم گزارش دهد تا مردم بدانند هزينه هاي تبليغي كه در 

گزارش فوق قيد شده است صحت دارد ياخير. 
به گزارش »جوان«، نكته جالب آنكه هزينه هاي انجام گرفته براي تبليغ 
محصولات شركت پاكسان در حالي قابل ملاحظه است كه اين شركت 
طي سال هاي گذشته تنها حدود 3۰ تا 3۵ ميليارد تومان سود سازي كرده 
است در صورتي كه كارشناسان سود مورد قبولي كه اين شركت بايد در هر 

سال حادث كند بالغ بر 1۰۰ ميليارد تومان عنوان مي كنند. 
 گفتني است طبق اطلاعات موجود در كدال، پاداش پنج عضو هيئت مديره 
شركت پاكسان در آخرين مجمع عمومي عادي سالانه اين شركت بالغ بر 3 
هزار و ۵۰۰ ميليون ريال بود كه به هر عضو هيئت مديره تقريباً 7۰ ميليون 
تومان پاداش اختصاص يافته است كه پاداش نجومي به شمار مي رود. لازم 
به توضيح است سهامدار عمده شركت بورس��ي پاكسان )سهامي عام(، 
شركت سرمايه گذ اري گروه توسعه ملي متعلق به بانك دولتي ملي است، 

بدين ترتيب پاكسان عملاً يك شركت دولتي به شمار مي رود.

دبي�ر و مج�ري ط�رح احي�اي درياچ�ه ارومي�ه ب�ا بي�ان اينكه 
طرح نكاش�ت ب�ا توج�ه ب�ه بارش ه�اي انجام ش�ده ب�ه مرحله 
اجراي�ي نرس�يد، گف�ت: مديري�ت مص�رف آب براس�اس 
نياز گياه در م�زارع اط�راف درياچه ارومي�ه در حال انجام اس�ت. 
دبير و مجري طرح احياي درياچه اروميه در نشستي خبري اظهار كرد: 
با توجه به شرايط درياي خزر و س��ولفاته بودن آب اين منطقه در مقابل 
آب كلريته  درياچه اروميه امكان انتق��ال آب به اين مكان وجود ندارد اما 
مذاكراتي براي واردات آب از مناطق ديگر در دس��ت اجراست.  دبيركل 
خانه كشاورز ادامه داد: حوضه آبريز درياچه اروميه در سال هاي گذشته به 
۲9۰ هكتار سطح زير كشت آبي منتقل مي شد كه اكنون اين رقم به بيش 
از ۵۰۰ هزار هكتار رسيده است و 1/۵ ميليارد متر مكعب از آب درياچه 
اروميه اضافه برداشت مي شد. كلانتري تصريح كرد: در صورتي كه درياچه 
اروميه ۲۰ ميليارد مترمكعب آب داشته باشد، برداشت اضافه 1/۵ ميليارد 
متر مكعبي سالانه 7 تا 8 درصد آب درياچه را كم مي كند كه ادامه اين روند 
باعث خشك شدن كامل درياچه اروميه مي شد كه تا حدودي اين برداشت 
بي رويه اصلاح شده است.  وي گفت: اگر بتوانيم به درستي نياز آبي گياه را 

تأمين كنيم براساس آب اختصاص داده شده حتي نيازي به تغيير الگوي 
كشت در شرايط فعلي نداريم. كلانتري با اشاره به اينكه از ساير استان هاي 
كشور از آب درياچه اروميه به طور غيرمستقيم برداشت مي كنند، گفت: در 
استان هاي خراسان و اصفهان كه كمبود آب دارند و سطح زير كشت چغندر 
در آنها كاهش پيدا كرده است براي تأمين چغندر مورد نياز خود به اراضي 
اطراف درياچه سرازير شده اند و سالانه ۴۰۰ هزار تن چغندر قند از منطقه 
اطراف درياچه اروميه به استان هاي ياد شده مي رود.  كلانتري گفت: ستاد 
احياي درياچه اروميه من بعد ديگر اجازه خروج چغندر از استان آذربايجان 
غربي را نمي دهد و اين محصول بايد تنها در خود استان مورد استفاده قرار 
گيرد زيرا توجيه اقتصادي ندارد و با كاش��ت ذرت به جاي چغندر مازاد 
مي توان سالانه 6۰ ميليون تا 6۴ ميليون متر مكعب آب صرفه جويي كرد. 
مدير گروه پژوهشي امور كشاورزي مركز تحقيقات استراتژيك مجمع 
تشخيص مصلحت نظام ادامه داد: آب مصرفي كشاورزي از درياچه اروميه 
سالانه ۴/۲ ميليارد متر مكعب است كه كل آب مصرفي از اين درياچه ۴/7 
ميليارد متر مكعب يعني 9۰ درصد آب مصرفي درياچه اروميه توسط بخش 

كشاورزي مورد استفاده قرار مي گيرد. 

   درياچه 4۸ سانتيمتر از مرگ فاصله گرفت
همچنين دبير ستاد احياي درياچه اروميه گفت: با كارهايي كه طي سه 
سال اخير انجام شده  است، سطح درياچه اروميه ۴8 سانتيمتر بالا آمده، 
شوري آب كم شده و مي توان گفت به حالت تثبيت رسيده  است.  مسعود 
تجريشي به آخرين فعاليت هاي انجام شده براي احياي درياچه اروميه 
اشاره كرد و گفت: طي برنامه زمانبندي قرار شد در سه سال اول تثبيت 
درياچه را در دستور كار قرار دهيم چراكه طي ۲۰ سال ۴۰ سانتيمتر از 
سطح آب درياچه كاسته شده بود و ترس آن وجود داشت كه اين درياچه 
كانون توليد غبار شود.  مدير دفتر برنامه ريزي و تلفيق ستاد احياي درياچه 
اروميه يكي از شاه بيت هاي اقدامات اين ستاد را كاهش ۴۰ درصدي مصرف 
آب در بخش كشاورزي، صنعت و شرب عنوان كرد و افزود: طي يك برنامه 
پنج ساله بايد بتوانيم اين امر را محقق كنيم و اكنون كار ما سخت تر شده 
است چراكه توجيه اين مسئله كه به كشاورز بگوييم، اكنون ۴۵ درصد 
بيشتر از نياز گياه آب مصرف مي كند كار آساني نيست و در همين راستا 
در نظر داريم آب را از طريق لوله و تأسيساتي كه كمتر تلفات دارد به بخش 

كشاورزي اطراف درياچه اروميه برسانيم.

نجاتاروميهباممنوعکردنجابهجاييچغندر
    کشاورزی

تحقق اقتصاد مقاومتي    مجلس
نيازمند چابك س�ازي 
اقتصاد بخ�ش غيردولت�ي اس�ت. اصناف با 
داش�تن بيش از 3 ميليون بن�گاه اقتصادي و 
6 ميليون شغل مهم ترين ركن اقتصاد بخش 
غيردولتي كشور محسوب مي شوند و تدوين 
هرگونه برنامه مدون در اي�ن حوزه در جهت 
ايجاد بس�تر مناس�ب ب�راي فعاليت آس�ان 
س�رمايه هاي كوچك در دس�ت مردم، تأثير 
شگرفي بر اقتصاد كلان كشور خواهد گذاشت. 
به منظور تحقق برنامه چابك س��ازي و تسهيل 
شرايط فعاليت كسب و كارهاي كوچك، هيئت 
عالي نظارت طي مصوبه اي بر اجراي طرح ادغام 
اتحاديه هاي همگن و مش��ابه تأكيد كرده است. 
قاطبه اصناف با توجه ب��ه مزيت هاي اين طرح و 
ضرور ت هاي امروز اقتصاد اي��ران بر اجراي اين 

مصوبه اص��رار دارند و مصمم هس��تند همگام و 
همراه با دولت و مجلس شرايطي را به وجود آورند 
تا سازمان تشكل هاي صنفي بازبيني و كارشناسي 
شده و چابك تر در حوزه اقتصاد ملي نقش آفريني 
كند. در اين خصوص شهباز حسن پور در گفت و گو 
با روابط عمومي اصناف اي��ران گفت: با توجه به 
اينكه چابك سازي اقتصاد در دستور كار مجلس 
قرار گرفته، تجميع اتحاديه ها نيز يكي از اقدامات 
اساسي است كه مجلس نيز از آن حمايت مي كند. 
نايب رئيس كميسيون اقتصادی مجلس تصريح 
كرد: وضعيت فعلي اتحاديه ها به گونه اي است كه 
چند اتحاديه در رسته هاي مشابه فعاليت دارند 
و اين مس��ئله هزينه هاي زي��ادي را به مجموعه 
اصناف تحميل مي كند و اين در حالي است كه 
هزينه ها را اعضا بايد بپردازند و به همين دليل به 

دنبال ادغام اتحاديه ها هستيم.

حمايتمجلسشوراياسلاميازادغاماتحاديهها

 وحید حاجی پور
  گزارش    یک

آگهى مزایده حضورى (حراج عمومى) شهردارى الشتر 
شهردارى الشتر براساس بند ا و 1-3 مصوبه شماره 
اسلامى شهرالشتر  و 113 شوراى  و 94  و 91   70
و   94/11/11 و   94/8/3 مورخ  جلسه  صورت  و 
کمیته  تائید   95/5/7 مورخ   1092 شماره  نامه  و   4136 شماره   94/12/12
انطباق فرماندارى در نظر دارد نسبت به فروش تعداد هشت باب مغازه واقع 
در خیابان 30 مترى مطهرى واقع درخیابان 18 مترى کرم آباد برابر با نرخ پایه 

کارشناسى دادگسترى را ازطریق مزایده حضورى (حراج) عمومى به افراد 
واجد شرایط حقیقى یا حقوقى به فروش رساند. 
شرایط شرکت در مزایده حضورى (حراج عمومى)

1- برنده مزایده حضورى (حراجى) باید قبل از عقدقرارداد مبلغ 15 درصد 
از قیمت پایه کارشناسى را به عنوان پیش پرداخت به حساب شهردارى 
واریز نماید. 2- برنده یا برندگان موظفند ظرف مدت یک هفته نسبت به عقد 
قرارداد و واریز کل وجه قرارداد خرید اقدام نمایند. 3- هزینه امتیاز آب، 
برق، گاز و تلفن و همچنین اخذ جواز برعهده شهردارى مى باشد. 4-تمام 
هزینه هاى مزایده از جمله کارشناسى، آگهى و سایر هزینه هاى مرتبط از 
برندگان مزایده اخذ خواهد شد. 5-سایر اطلاعات وجزئیات مربوط به معامله 
در اسناد مزایده مندرج است. 6- مزایده حضورى باحضور شرکت کنندگان 
برگزار  شهردارى  درمحل  صبح   10 ساعت   95/6/6 مورخ  شنبه  روز  در 
مى گردد. 7- خریدار میتواند جهت بازدید از مغازه ها به خیابان 18 مترى 

کرم آباد مراجعه و از مغازه ها بازدید نماید.
مصطفى آرمین شهردارالشتر 

 بهناز قاسمی 


